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PROTOKÓŁ Nr 7/W/2023 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 października 2023 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1015. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący 

posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Zawiadomienie o posiedzeniu połączonych komisji stanowi Załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Obecni radni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

  - PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.

          

Obecne osoby zaproszone: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
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- Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 6/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski w dniu 28 września 2023 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na LI Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 30 

października 2023 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawki 

tej opłaty, zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, zwolnienia w 

części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne oraz w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na 

lata 2023-2034. 

5. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru 

podatku rolnego na 2024 rok. 

6. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru 

podatku leśnego na 2024 rok. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI otworzył 

wspólne posiedzenie komisji, przywitał wszystkich obecnych. Przypomniał 

klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie danych osobowych w skrócie 

zwanym RODO wskazującą na ochronę danych osobowych osób fizycznych.  

    

Do pkt 2)  
Prowadzący posiedzenie przedstawił proponowany porządek posiedzenia, który  

został przyjęty bez uwag (12 obecnych, 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,         

0 głosów „wstrzymujących się”). Na Sali chwilowo nieobecni radni: ANDRZEJ 

BOROWSKI i JAN KOWALCZUK. 

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 6/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski w dniu 28 września 2023 r. nie zgłoszono uwag.        
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Protokół został  przyjęty jednogłośnie przez obecnych członków Komisji (12 

radnych obecnych, 12 głosów „za”). 

 

Do pkt 4a) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi 

Załącznik Nr 5 do protokołu. Na prośbę prowadzącego posiedzenie ANATOLA 

GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO, Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK 

wyjaśniła, że nie ma potrzeby każdorazowo przy okazji wprowadzania zmian w 

budżecie gminy, dokonywać zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację 

poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4b) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawki tej opłaty, 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 

kompostowniku przydomowym, zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

rodziny wielodzietne oraz w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 6  do 

protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4c) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2023-2034, stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 5) 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie kwoty 89,63 zł jako podstawę wymiaru 

podatku rolnego na 2024 rok, stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Podczas dyskusji zwrócono uwagę na następujące kwestie: 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Nigdy nie było takiej różnicy między ceną ogłoszona przez GUS (89,63 zł/q), a 

faktyczną ceną żyta na skupie (50,- zł/q). Cena GUS-u jest nieadekwatna, więc 

radny zaproponował na potrzeby podatku rolnego utrzymać cenę z poprzedniego 

roku. Zwrócił się z prośbą o przegłosowanie zgłoszonej propozycji. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Przyznała, że różnica w cenie jest duża, ale każde obniżenie wywołuje skutek w 

postaci zmniejszenia subwencji z budżetu państwa. Decyzja w tej sprawie należy 

do radnych. 
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Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zmniejszenie subwencji przyznawanej gminie z budżetu państwa jako skutek 

obniżenia ceny żyta na potrzeby wymiaru podatku rolnego, oznacza, że jest to kara 

dla gminy za pomoc rolnikom. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zwrócił się z prośbą o obliczenie skutków obniżenia subwencji, tj. o jaką kwotę 

gmina otrzyma mniej pieniędzy do budżetu ? 

 Skarbnik Gminy ANNA NESTERUK (po obliczeniu) poinformowała, że w 

przypadku obniżenia ceny żyta, do budżetu gminy wpłynie 664.800 zł mniej 

podatku.  

 Po tej informacji przystąpiono do głosowania nad propozycją radnego 

ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO, aby utrzymać cenę żyta 

obowiązującą w poprzednim roku. 

W głosowaniu jawnym komisji uczestniczyło 14 radnych, 3 radnych z Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych oddało głos za zgłoszoną propozycją, 11 osób 

wstrzymało się od głosu, głosów przeciwnych nie było. Wniosek uzyskał 

akceptację. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Do pkt 6) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie kwoty 327,43 zł jako podstawę wymiaru 

podatku leśnego od 1 ha na 2024 rok, stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

Podczas dyskusji zwrócono jedynie uwagę na niewielki wzrost ceny w stosunku do 

poprzedniego roku. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji. 

 

Do pkt 7) 
W sprawach bieżących: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła pismo Wójta Gminy Narew z 

prośbą o wyrażenie opinii na temat możliwości udziału Gminy Bielsk Podlaski w 

finansowaniu publicznego transportu zbiorowego na trasie z Narwi do Bielska 

Podlaskiego. Pisma tej treści zostały również skierowane do wszystkich 

pozostałych gmin położonych na wymienionej trasie. Poinformowała, że w 

odpowiedzi na to pismo Gmina Narew została poinformowana, że jest taka 

możliwość, ale po przedstawieniu kalkulacji kosztów takiego zadania. Na razie 

odpowiedź jeszcze nie wpłynęła. 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował o planowanych 

kontrolach z zakresu gospodarki ściekami dot. zbiorników  bezodpływowych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków posiadanych przez mieszkańców gminy. 

Przygotowano stosowne obwieszczenie w tej sprawie do wiadomości 

mieszkańców gminy. Wyjaśnił, że obowiązek przeprowadzania takich kontroli 

wynika z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Kontrola będzie 

obejmowała następujący zakres: 

- Czy nieruchomość jest wyposażona w zbiornik do gromadzenia nieczystości lub 

przydomową oczyszczalnię ścieków ? 
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- Czy właściciel nieruchomości posiada zawartą umowę z firmą odbierającą ścieki 

komunalne ? 

- Posiadanie przez właściciela nieruchomości dowodów uiszczania opłat za usługi 

związane z pozbywaniem się nieczystości ciekłych ze zbiorników lub osadów z 

przydomowych oczyszczalni. 

- Częstotliwość opróżniania zbiorników i osadów z przydomowych oczyszczalni 

(porównanie z poborem wody). 

Firmy odbierające nieczystości będą informowały Urząd Gminy, z jakich 

nieruchomości były odbierane ścieki. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zwrócił uwagę na wysokie opłaty za odbiór ścieków z przydomowych 

oczyszczalni (ok. 500 zł za 2 m3 ). 

 Podczas dyskusji radni podzielili się swoimi spostrzeżeniami na temat 

nieprawidłowości występujących u mieszkańców w związku z gospodarką 

ściekami.  

 

 Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI udzielił 

głosu Panu ANDRZEJOWI WASZKIEWICZOWI, który zgłosił propozycję, 

dzięki której można zwiększyć przychód do budżetu gminy oraz powstanie 

możliwość uzyskania tańszej energii elektrycznej. Propozycja dotyczy 

przedsięwzięcia jednego z przedsiębiorstw polegającego na budowie na terenie 

gminy 36 elektrowni wiatrowych. Oprócz dochodu dla gminy, z tytułu dzierżawy 

gruntów będzie również przychód dla właścicieli tych gruntów. Dodał, że wniosek 

złożono do Urzędu Gminy na początku bieżącego roku. Jednak zamierzenia 

inwestycyjne mogą dojść do skutku pod warunkiem uchwalenia miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Wypowiedź Pana Waszkiewicza 

zmierzała do nakłonienia radnych do przyjęcia miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego w celu umożliwienia realizacji tego 

przedsięwzięcia. Podkreślił, że przy dochodzie  w wys. 6 mln zł, wyłożenie 

kilkuset tysięcy na opracowanie planu to duży zysk. Pan ANDRZEJ 

WASZKIEWICZ dodał, że niektóre gminy podjęły już działania w tym kierunku, 

m.in. Gmina Boćki, gdzie planuje się budowę 44 wiatraków. Przedsiębiorstwo 

dodatkowo deklaruje nieodpłatny remont dróg prowadzących do wiatraków. 

Zdaniem mówcy minęły już czasy, kiedy mieszkańcy występowali przeciwko 

budowie wiatraków. 

Odnosząc się do przedstawionej propozycji radni w trakcie dyskusji poruszyli 

następujące kwestie: 

Radny JERZY BAJENA 

- Poddał w wątpliwość, czy deklaracje firmy co do wykonania nieodpłatnie 

remontu dróg dojdą do skutku. Podał przykład ze swojego terenu, gdzie TIR-y 

jadące do IKEI niszczą drogę powiatową. Zdaniem radnego firma będzie dążyć do 

maksymalizacji zysku. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Poinformował, że firmy planujące budowę wiatraków, często żądają numerów 

działek, aby  sprawdzić, czy będzie dojazd do miejsca lokalizacji wiatraków. 

Właściciele gruntów nie zawsze udostępniają swoje działki na ten cel. 
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Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do wypowiedzi Pana ANDRZEJA WASZKIEWICZA, 

poinformowała, że wniosek, o którym mówił wpłynął do Urzędu Gminy  13 

kwietnia 2023 r., więc nie był to początek roku. W maju wysłano pismo z prośbą o 

uzupełnienie wniosku. Odpowiedź wpłynęła w dniu 30 sierpnia br. Aktualnie 

sprawa jest rozpatrywana, więc w stosowym czasie Rada Gminy zostanie 

poinformowana o wynikach postępowania.  Wyjaśniła również, że przygotowanie 

planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości to koszt rzędu kilkuset 

tysięcy złotych. Przyznała, że faktycznie dochody mogą być z tego 

przedsięwzięcia, ale nie wiadomo w jakim czasie można ich oczekiwać. 

Mieszkańcy ciągle obawiają się negatywnego wpływu wiatraków, krąg osób 

wyrażających taką opinią jest duży. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Na pytanie radnego ANATOLA TYMIŃSKIEGO, czy na potrzeby budowy 

wiatraków potrzebny jest plan zagospodarowania przestrzennego, czy nie 

wystarczą warunki zabudowy, wyjaśnił, że jest ustawowy obowiązek  lokalizacji 

elektrowni wiatrowych na podstawie planu zagospodarowania przestrzennego, 

który musi obejmować wszystkie działki, na które wiatrak będzie oddziaływał. W 

początkowym zamyśle chodziło o 111 wiatraków, należy przy tym pamiętać o 

dużym wpływie takich inwestycji na krajobraz. Zostaną przeprowadzone w tej 

sprawie konsultacje społeczne, działki są „rozrzucone”, a ponieważ na terenach 

rolnych nie ma map, więc to dodatkowo zwiększy koszty. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że zawsze był zwolennikiem planu zagospodarowania przestrzennego 

dla całej gminy, jest natomiast przeciwnikiem planów doraźnych. Plany są 

potrzebne dla wszystkich. Zgłosił propozycję, aby zaczekać na pieniądze z 

„Polskiego Ładu” i wówczas sporządzić plan dla całej Gminy Bielsk Podlaski. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Zwrócił uwagę, że ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

zrobiła rewolucję. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy zachowa moc do dnia wejścia w życie planu ogólnego 

gminy, jednak nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2025 roku. Studium zostanie 

zastąpione planem. Elektrownie wiatrowe będą lokalizowane na podstawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, który można opracowywać 

na podstawie obowiązującego studium. Jest to kosztowna i długa procedura. 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Stwierdził, że nikt nie może zabronić jeździć po drogach powiatowych, ale nie 

wierzy też w to, że firma budująca wiatraki będzie remontować drogi, z których 

będzie korzystać. Zwrócił też uwagę, że ostatecznie wiatraków może być mniej, bo 

część mieszkańców nie wyrazi zgody.  

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

Jeśli jest wniosek na sporządzenie planu i jeśli zostanie on uchwalony, to brak 

zgody sąsiada nie będzie miał znaczenia. W każdej chwili firma też może się 

wycofać z realizacji inwestycji. Póki co należy wniosek rozpatrzyć pod kątem 

przygotowania uchwały intencyjnej dotyczącej miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 
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Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Decyzja w tej sprawie będzie należała do Rady Gminy. Wniosek dotyczy 14 

miejscowości na terenie gminy.  

Zdaniem radnego ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO koszty 

opracowania planu powinna pokryć firma planująca tę inwestycję. 

Radny JERZY ONACIK 

- Odnosząc się do przewidywań, że Gmina otrzyma rocznie około 100 tysięcy 

złotych za jeden wiatrak, stwierdził, że taka kwota powinna być oferowana 

rolnikowi za dzierżawę nieruchomości, gdzie ma być zlokalizowany wiatrak. 

Aktualnie proponowane stawki są  za niskie. Nawiązał również do miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego dla Augustowa, gdzie wybudowano 2 

domy mieszkalne pomimo, że wg planu działka jest usługowa. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że dobrze byłoby pozyskać informacje dotyczące naboru wniosków 

dot. „magazynów energii” (fotowoltaika). Prawdopodobnie można będzie uzyskać 

dofinansowanie w wysokości 85% kosztów. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- W związku z planowaną inwestycją w pobliżu wsi Pasynki (kurniki), na prośbę 

radnego JANA KOWALCZUKA wyjaśnił procedury obowiązujące przy 

lokalizacji tego rodzaju inwestycji (wniosek, raport oddziaływania na środowisko, 

możliwość składania wniosków do tego raportu).  

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Krytycznie odniósł się do oceny oddziaływania odoru na środowisko „w 

granicach działki”. Zdaniem radnego jest to stwierdzenie powszechnie używane w 

takich raportach, ale nie przekonujące. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał Panią Wójt, czy są jakieś informacje od Podlaskiego Wojewódzkiego 

Zarządu Dróg na temat konsultacji w sprawie chodników przy drodze 

wojewódzkiej w Augustowie.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że dotychczas odbyło się tylko spotkanie dotyczące odwodnienia 

drogi przy Szkole Podstawowej w Augustowie. Radny JERZY ONACIK 

powiedział, że Podlaski Wojewódzki Zarząd Dróg twierdzi, że odwodnienie nie 

leży w ich gestii, od 40 lat problem pozostaje nie rozwiązany. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że na razie rozmowy są prowadzone, 

informacje będą Radzie Gminy przekazywane. 

 Podsumowując dyskusję, zwróciła uwagę na pojawiające się nowe tematy do 

rozstrzygania, m.in. plany zagospodarowania przestrzennego. Są to tematy do 

pracy na wiele lat. Mówiąc o tym wyraziła zadowolenie, że w tym gronie może 

razem pracować. Przypominając o zbliżających się wyborach samorządowych, 

poinformowała o podjętej decyzji o kandydowaniu na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski na kolejną kadencję. Wyjaśniła, że jest to wynik rozmów z mieszkańcami 

i różnymi środowiskami funkcjonującymi na terenie gminy i nie tylko. Dodała, że 

jeśli społeczeństwo zaufa, wówczas można będzie realizować kolejne zadania 

ważne dla lokalnego środowiska. Odnosząc się do wypowiedzi Pana ANDRZEJA 

WASZKIEWICZA, podkreśliła, że każda inwestycja ma być realizowana z 
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korzyścią dla właścicieli nieruchomości oraz dla gminy. 

Radny JERZY BAJENA  

- Stwierdził, że  złożona deklaracja jest prawidłowa i cenna. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

  

Do pkt 8) 

 W związku z wyczerpaniem porządku  o godz. 1015  posiedzenie zostało 

zamknięte. 

  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina 

 

4. MISIUK Albin 

 

5. ONACIK Jerzy 

 

 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

 

2. CAR Mikołaj 

 

3. CHILKIEWICZ Jerzy 

 

4. KIRYLUK Mikołaj 
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5. PAC Jerzy 

 

6. TKACZUK Lucyna 

 

      Komisja Oświaty i Spraw Społecznych  

1. TYMIŃSKI ANATOL GRZEGORZ 

          (Przewodniczący) 

2.  BAJENA Jerzy 

 

3. KORSZAK Alina 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

5. PAC Jerzy 
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